
 

 
Zapalovaní 64. sněmu se den před 18. narozeninami kmene 
Shawnee zhostili staří členové, jmenovitě Martin, Ječmen, 

Číňan a Sokol. 

 

 

 

 

 

 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka 
Shawnee událo v měsíci květnu roku 2006. 
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Slovo šéfredaktora 
Jistě jste v květnu zaregistrovali, že náš kmen oslavil již 18. let své existence. A jak 
se kmen pomalu stal „plnoletým“, uzavírá se i 17. ročník našeho kmenového 
časopisu Březová kůra. Toto číslo je poslední „klasické“, jak ho z celého roku znáte. 
Další číslo, které vyjde patrně až po prázdninách, bude číslo výroční, táborové. Proto 
je možná na místě zhodnotit (alespoň zlehka) tento uplynulý ročník. Nechci se 
pouštět do hodnocení kvality příspěvků, na ně ať si každý udělá názor sám. Raději 
vám předložím několik zajímavých čísel. 

• celkem vyšlo v letošním ročníku (9. čísel) hezky kulatých 200 stránek, 
z toho 182 stran „tvořivého“ textu (zbývajících 18 stránek jsou první 
a poslední stránky, které se tvoří skoro samy ☺). 

• nejaktivnějším přispěvatelem je moje maličkost se 44 stránkami (ale to se 
nepočítá, já to mám v popisu práce ☺), dalšími nejlepšími spisovateli jsou 
Stopař (31 stránek), OHIYESA (26 stránek), WAOPE (18 stránek), 
Mauglí (10 stránek), Drak (9 stránek), MIČKINIKWA, Netopýr a Tarzan 
(všichni 8 stránek). A samozřejmě nemůžu zapomenout na další 
přispěvatele, ať už více či méně aktivní, ale přesto se podíleli na tomto 
ročníku Březové kůry. Jsou to Mlčím, Ječmen, SKANIATARIO, Ká, 
TUWANAKHA (Žatec) a Vukis (Zlín). 

• všechny letošní příspěvky zabírají na mém disku neuvěřitelných 120 MB 

• Mezi opravdu pravidelné přispěvatele (přispěli do všech čísel letošní 
Březové kůry) patří opět moje maličkost (ovšem tady platí opět to, co o dva 
odstavce výše). Dále bych chtěl pochválit WAOPEHO, Stopaře 
a OHIYESU, protože od nich jsem obdržel příspěvky do osmi z devíti čísel. 

• Na konci roku se objevil nový přispěvatel, který se „rekrutoval“ z našich 
nejmenších – Koníků. Nejedná se o nikoho jiného, než o Ká. Je dobře, že 
i mezi mladšími rostou nadějní pisatelé do našeho časopisu. Jen tak dál, 
Ká!  

• Další speciální poděkování externím dopisovatelům. Je to TUWANAKHA ze 
Žatce, který nás zásobuje návody, jak splnit kdejaká orlí pera (a ještě 
nějakou dobu asi zásobovat bude, takže jestli se vám jeho články líbily, 
máte se na co těšit) a Vukis ze Zlína, který nám přes Absiho poslal zápis 
z florballového turnaje. 

Je tedy na vás, jak zhodnotíte (nejen) toto číslo. Doufám, že se všem 
stálým i méně stálým přispěvatelům bude chtít psát i v příštím roce a Březová kůra 
bude minimálně stejně dobrá, jak letos. 

Ale přece jen něco málo o tomto čísle: Stalo se již tradicí, že vlčí rodová 
stránka má úroveň hodnou pochvaly. Chválil jsem ji již minule a vyzýval jsem 
ostatní rody, aby si vzaly vlčí stránku za vzor (pravda, Koníci mají taky velmi 
kvalitní stránku, když v tomto čísle trošku kvalita pokulhává…). A co na to 
odpověděla káňata v tomto čísle? Posuďte sami… 

Na závěr se jako šéfredaktor musím omluvit TUWANAKHOVI, protože při 
kopírování jeho příspěvku se mi nechtěně podařilo změnit nadpis jeho článku 
v minulém čísle. Správně má být tedy O – 2: Jedlé rostliny a nikoli, jak bylo chybně 
uvedeno O – 2: Léčivé rostliny. Za tuto chybu se omlouvám i vám, čtenářům 
Březové kůry. 

TATEYOPAH 
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Slovo degandawidy 
Čas letí jako voda. Ani se tomu nechce věřit, ale nejenže jsme nedávno 

oslavili už osmnáct let oddílu, ale už je tu taky 
poslední Kůra, která vyjde před 19. šavanským 
táborem. Proto budu tentokrát zase trochu hodnotit, 
co nás v tomto roce potkalo. Loňský (moc povedený) 
tábor vyústil v povedený začátek skautského roku 
2005/06. Na zahajovačce byla spousta lidí, opět jsme 
dosáhli na bronzový stupínek ve finále Svojsíkova 
závodu a po dlouhé obě se podařil nábor na 
zábřežských školách. Pak následoval na podzim 
útlum především díky odchodu řady starších 
bojovníků. Je trošku škoda, že hodně kluků nechtěla 
oddílu vracet, to co dostali, ale to je nakonec na 
každého svobodné vůli a určitě se nemůžeme ne 
nikoho zlobit. Počet bodovaných Šavanů se tak náhle 
smrsknul na pouhopouhých devět lidí, což je snad 
historické minimum.  

Vynikající práce Koníků (a s Koníky) naštěstí 
dovolila v zimě doplnit stavy všech družin a rázem 
zase bylo všude veselo a plno. V omlazené sestavě 
už máme za sebou pěkných pár akcí, z nichž spousta 
byla nová, netradiční a moc povedená. Byli jsme na 
Hájence v Písařově, proběhl mezioddílový turnaj ve 
florbale a v uzlování a taky jsme byli na výpravě 
v Praze nebo lyžovat v Jizerských horách. 

Na druhou stranu nás pořád trápí některé 
neduhy. Chování na schůzkách není vždycky 
dokonalé, občas někdo nesplní, co má za úkol nebo se ještě pořád neomluví ze 
schůzky. Přesto všechno bych rád vyjádřil potěšení, že se nám spousta věcí daří 
a nechci teď vypadat, jakože se vytahujeme, ale docela často se mi stává, že 
vedoucí jiných skautských oddílů vysloví obdiv nad našim oddílem, pochválí jej, 
nebo prostě řekne, že k nám jezdí načerpat energii pro vlastní práci. Opravdu to 
nechci psát jako vychloubání, ale jen jako povzbuzení a pochvalu pro všechny, co 
oddílu pomáhají a pracují pro něj a někdy třeba tahle práci není zdánlivě oceněna. 

Myslím, že takových lidí je v oddíle celá spousta a věřím, že ti 
zlobivější, kteří spíš přidávají vrásky na čele se v nich brzy shlédnou. 

Za všechno tohle bych chtěl poděkovat celému náčelnictvu, 
jmenovitě rádcům Drakovi a Néťovi (s Waopem), kteří se svými rody 
makají, i když to nemají vždycky snadné, Ohiyesovi za jeho 
neutichající aktivitu a ochotu, taky Mičkinikwovi za pomoc na každém 
kroku a přípravu řady akcí. Taky Ká a celé jejich rodině za velikou 
podporu a prostě všem, kdo chodí na akce, na schůzky, usmívají se, 
pomáhají nebo nám fandí. Díky, protože bez toho by to nešlo!  

Takže vzhůru do další práce, na tábor atd., poněvadž to 
všechno má větší smysl než se nejdřív může zdát a vzpomínky 
z povedeného tábora nebo výpravy jen tak někde nezískáte a ne 
každý z vašich spolužáků se s něčím podobným může pochlubit.  

Stopař 
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Závod Světlušek a Vlčat 
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Závod světlušek a vlčat v Postřelmově 6. května 

 
Náš oddíl se jako již tradičně zúčastnil závodu světlušek a vlčat, který se tentokrát 
konal v Postřelmově. Dva měsíce před závodem probíhalo pod vedením TATEYOPY 
školení naší hlídky, kterého se ale bohužel účastnil pravidelně pouze Lišák a jednou 
Šídlo. Je škoda, že kluci nedokázali využít nabízené příležitosti více. Po samotném 
závodě bylo vidět, že je to mrzí a prý „příště“. Bohužel pro většinu z vás už v závodě 
světlušek a vlčat žádné „příště“ kvůli vysokému věku nebude. 

No ale začneme pěkně od začátku. Sraz na akci byl na nádraží v Zábřeze. 
Výpravu odtud vedl pan 
Šlampa, který se akce za 
oddíl také účastnil. Na 
nádraží v Postřelmově jsem 
se připojil já, a odtud to byl 
již jen kousek 
k postřelmovské sokolovně, 
kde se závod konal. Naše 
hlídka ve složení rádce 
Lišák, Šídlo, Mustang, Jerry, 
Simir, Komanč a Blanka si 
po slavnostním nástupu a 
zahájení vylosovala startovní 
číslo jedna.  

Všichni ještě na 
poslední chvíli ladili formu 
studiem knih, vázáním uzlů 
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a podobně. Na Lišákovi bylo vidět, že celou akci bere vážně a snaží se důstojně 
reprezentovat oddíl. To je správný přístup a s družinou plnou nováčků velice 
potřebný. Proto chci Lišáka pochválit za to, jak celou akci zvládnul! 

Pan Šlampa s Ká byli rozhodčí na stanovišti s buzolou a mapou. Na fotce 
vlevo je tak zachycena celá naše hlídka i s rozhodčím Ká. Protože ostatní přístup na 
trať neměli, tak ji ani nemohu moc popsat, jen vím, že nebyla dlouhá (cca 3 km). Co 
ale vím, tak naši borci doběhli v solidním čase a podle toho, jak popisovali průběh 
závodu, se dalo tušit, že propadák to nebude. Volný čas jsme využili k obědu 
a relaxačním sportům – fotbal, softbal, a podobně.  

Po poledni jsme vyrazili také na 
místní hrobku Bukůvků, která je známá 
tím, že jsou v ní uchovány mumie 
z 16. století. Taková místa jsou v naší 
republice jen tři – v Brně, Kladně 
a Postřelmově. Mumie byli krásný a dobrý 
byl taky výklad průvodce, místního 
historika pana Müllera, který nám 
o historii rodu a původu mumií dokázal 
dlouho zajímavě vyprávět. Mustang si 
pak koupil památeční zlatou minci, 
vydanou u příležitosti obnovy hrobky. 

Po návratu do areálu sokolovny 
se pomalu blížilo ukončení závodu a vyhlášení výsledků. Zbývající čas jsme využili 
ke hře Hututu s děvčaty ze Skaličky. Hra se 
našim borcům líbila a brali ji vážně, 
důkazem je toho přiložená fotka na 
předchozí stránce. Šídlo je zde doslova 
v obležení světlušek ze Skaličky. 

K večeru bylo vyhlášení výsledků. 
Naše hlídka skončila na pátém místě, což 
není špatný výsledek, když si uvědomíme, 
že kromě Lišáka a Šídla byla tvořena 
samými nováčky. Tohoto umístění jsme 
dosáhli hlavně díky znalostem Lišáka, Šídla 
a Mustanga! 

Povedený den jsme ukončili společným odchodem na nádraží a odjezdem 
domů.   

Zapsal: WAOPE 
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Výsledky Závodu Světlušek a Vlčat 

  Disciplíny 
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Název hlídky Po
če

t č
le

nů
 h

líd
ky

 

1 2 3 4 5 
1 58 Modrá Delfíni 5 19 2 30 2 7 2 6 0 13 2 

2 67 Ostříži Lesnice 6 16 2 19 2 8 2 6 0 12 2 

3 59 Barbaři Rovensko 5 12 2 18,5 2 6 2 6 0 11 1 

4 72 Červená Delfíni 5 19 2 10 2 10 2 6 0 11 2 

5 51 Káňata Shawnee 7 12 2 10 2 3 2 6 0 13 2 
6 69 Wakan Šumperk 7 14 2 10 2 2 2 0 0 12 2 

7 62 Modrá Skalička 6 8 1 0 2 4 2 0 0 13 1 

8 68 Lvi Postřelmov 6 14 2 2 1 4 1 2 0 13 2 

  Maximum bodů   24 2 30 2 12 2 6 2 13 2 
 

Disciplíny 
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Č
as

 n
a 
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at
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6 7 8 9 10 14 

Čas 
So

uč
et

 b
od

ů 

10 1 30 2 11 2 22 2 30 0 50 1:13:11 243 

9 2 24 2 8 1 18 2 30 0 43 1:18:00 208 

12 2 30 2 11 1 23 2 26 0 32 1:25:00 201,5 

11 2 24 2 13 2 16 2 26 0 32 1:25:00 194 

7 1 30 2 11 2 18 1 30 0 34 1:24:00 188 
9 2 26 2 11 1 18 2 30 0 37 1:21:40 184 

10 2 18 2 12 2 20 2 30 0 34 1:24:00 163 

8 2 20 2 6 2 20 2 26 0 23 1:31:00 152 

24 2 30 2 18 2 24 2 30 2 50   
 

TATEYOPAH 
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Shawnee party 
aneb oslava oddílových osmnáctin  

Kdo to pamatuje, asi ani nevěří, že to uteklo tak rychle a pro každého, kdo 
to nepamatuje, je to dávný pravěk. Každopádně, ať chceme nebo ne, v neděli 
21. května to bylo právě dlouhých 18 let, co vznikl v Zábřeze kmen Šavanů, s nímž 
jsme dnes všichni spojeni. Sobota v 20. května a 64. sněm byl tedy vynikající 
příležitostí si toto výročí náležitě připomenout a oslavit. 

Sešli jsme se různě, protože Rada orlích per a část náčelnictva připravovala 
už od rána na tradičním místě u Moravy sněmoviště a místo oslav. Rody se sešly 
v Zábřeze v různý čas a na různých místech, protože cestou na místo (od Zábřeha 
vzdálené asi 3 kilometry) proběhla další etapa 
Cesty do Údolí Duchů. O té ale více 
v samostatném článku. Co se týče rodu 
Koníků, jejich účast byla zhruba 110%, 
protože mimo kompletní rod tu byla i Evička –
sestřička Ká. U ostatních rodů už to tak slavné 
nebylo, ale jediný neomluvený člověk byl 
Mustang, což je ve srovnání s dřívější dobou 
úspěch. Většina oddílu tedy dorazila na 
sněmoviště po jedenácté hodině a za 
doznívající etapovky (kdy především Koníci 
nepolevovali ve snaze odhalit čísla ostatních 
rodů) se začalo s přípravou oběda. Vařilo se 
leccos a vše proběhlo celkem rychle. Nejdéle 
nakonec trvalo vaření vedení, ale to doplatilo 
na nový nerezový kotlík, v němž trvá uvařit 
prostě podstatně delší dobu. 

Během oběda si vzal Mičkinikwa stranou nováčky a pro ty přišla jejich velká 
chvilka – první pokus o složení nováčkovské zkoušky. Odpoledne také dorazil Martin 
s Ječmenem, kteří byli mezi pozvanými hosty sněmu. Po obědě a pokusu o úklid to 
už tu ale byl program, na který se snad všichni těšili. Vzali jsme raft, půjčený od 
Zlaté lilie, kajaky, půjčené od Martina, a vydal jsme se k Leštinské pískovně. Po nebi 
sice poletovaly mraky, ale většinu času svítilo sluníčko, voda byla čistá 
a nedočkavost velká, takže jsme se hned vrhli na raft, do kajaků a někteří přímo do 
vody. Třeba takový Šídlo, který se ještě na rodovce ptal, jestli musí na loď, když 
nechce, změnil úplně na vodní živel názor a jako první sedl do vratkého kajaku, 

kterého jsme se bál i já. Měl ale 
samozřejmě vestu a neustále ho 
doprovázel Martin, takže Šídlo byl 
celou dobu jako v bavlnce. Na kajaku 
se pak vystřídalo několik dalších lidí 
a raft si užili snad úplně všichni. 
Musím říct, že mně osobně se tahle 
část dne moc líbila – sluníčko, voda, 
kamarádi, pohoda. Co dodat. 

V průběhu vodních zábav 
dorazil i Tarzan, jehož příprava na 
maturitu v těchto dnech vrcholila. 
Kolem půl čtvrté jsme se zase všichni 
vrátili na místo oslav a také dorazili 

pozvaní hosté z řad bývalých členů (mimo Martina s Ječmenem ještě Vyžíra, Číňan, 
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Sokol, Anda, Číro a z rodičů pan Šlampa a pan 
Paclík). Proběhla závěrečná příprava oslav 
a kolem čtvrté hodiny jsme se pustili do 
připomenutí onoho dávného okamžiku, díky 
kterému jsme se všichni právě v tento den 
a právě na tomto místě všichni sešli. Na stolech 
se vyjímala obrovská spousta jídla dodaná 
Šlampovými (za což jim patří velký dík). Všemu 
vévodila krásný dort s lilií. Než ale došlo na 
jídlo, připomenul stručně Grizzly s Helčou ve 
verších naši historii. Pak následovalo už jen 
několik slov, náčelnictvo zazpívalo „Hodně 
štěstí, zdraví…“ a došlo na slavnostní přípitek 
a rozkrojení dortu. Občerstvení od Šlampů bylo opravdu hodně, takže ani natěšení 
Koníci nezvládli všechno spořádat. 

Waope se vrhl na přípravu dalšího jídla – grilovaných makrel plánovaných 
k večeři, zatímco rody si to rozdaly se starými pákami 
v tradičních oddílových disciplínách. Tateyopah připravil 
soutěž v rozdělávání ohně, stavbě stanu a uzavřela to 
oblíbená blbárna. Při té sebou například Martin několikrát 
ukázkově seknul, ale i ostatní měli co dělat, aby 
desetinásobné otočení ustáli. Ačkoliv v prvních dvou 
disciplínách překvapivě zvítězili Koníci, v blbárně byli až 
čtvrtí a tak si celkové 
vítězství odnesla 
Káňata a spolu 
s dvěma pořádnými 
roládami (stále ještě 
dar od Šlampů). 
Protože už ale byly 
připraveny makrely, 
na roládu nebylo ani 
pomyšlení (snědla se 
až příští týden na 
klubovně) a pustili 

jsme se pro změnu do slané večeře. 

To už se ale chýlila šestá hodina a začalo uklízení s přípravou na sněm. 
Skrz zmatky v uklízení a možná taky díky slabšímu přístupu ke společné práci 
některých nováčků se zahájení sněmu asi o 15 minut posunulo, ale ve tři čtvrtě na 
sedm už došlo k slavnostnímu zapálení sněmu Ječmenem, Martinem, Sokolem a 

Číňanem. Průběh sněmu jistě popíše zástupce Rady OP, 
takže bych zde ještě zmínil, že na sněmu proběhlo 
vyhlášení Javorové nažky za duben a vítězem se stal 
překvapivě Lišák, dál zde přibylo několik šavanských 
bojovníků (o tom opět v samostatném článku) a vyšlo už 
182. číslo Březové kůry. Ihned po ukončení sněmu se 
spustil pořádný liják, což zkomplikovalo následný odvoz, 
ale na druhou stranu můžeme být rádi, že pršet nezačalo 

dřív a nebyl pokažený sněm ani oslavy. 

 

Stopař 
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64. SNĚM KMENE 
(20. května 2006 – sněmoviště Leština) 

 
Jako místo konání 64. sněmu 

kmene bylo zvoleno tradiční sněmoviště u 
Moravy poblíž Leštiny, kde se konaly 
sněmy počátkem devadesátých let. 
Samotný sněm připravovala během dne 
Rada Orlích per ve složení šaman 
MIČKINIKWA, wagamedi SKANIATARIO a 
WYOMING a ohnivec Mlčím. Wagamed 
OHIYESA se účastnil programu oddílu, 
který na témže místě probíhal v duchu 
oslav 18. let kmene (ale o tom je 
předpokládám psáno jinde). Se samotnou 
přípravou nebyl celkem problém, protože 
vše potřebné bylo připraveno a tak nás 
při práci trápili pouze všudypřítomní 
komáři. 

Sněmovní oheň byl pod vedením 
wagameda SKANIATARIA zahájen o ve tři 
čtvrtě na sedm. Zapalovali přizvaní staří 
bojovníci kmene Sokol, Číňan, Martin 
a Ječmínek. Přítomny byly šavanské rody 
Vlků, Káňat a Koníků (ti byli v plném 
počtu, za což naši nejmenší zaslouží 
pochvalu). Nechybělo samozřejmě náčelnictvo a Rada Orlích per. Hosty sněmu byli 
bývalí jmenovaní bojovníci kmene společně 
s Andou a dvěma tatínky – pány Paclíkem a 
Šlampou. V průběhu sněmu dorazil ještě Unkas s Helčenou kamarádkou. O oheň se 
staral Mlčím a hudební stránku sněmu obstarali Stopař (kytara) a Mlčím (flétna).    

Po úvodních zpěvech se v dalším průběhu střídaly boje o skalpy 
s písničkami a dalšími 
neodmyslitelnými prvky 
našich sněmů: 

Boj o skalpy: tentokrát byli 
nejúspěšnější Vlci, kteří získali 
skalpy Tábornictví (stavba 
modelu týpí), Lesní moudrosti 
(dobré skutky) a Zdatnosti 
(namotávání pet láhve 
s vodou na kolík) a získali tak 
do držení Agitanovo roucho; 
ve skalpu Ochranářství 
(skládanka obrázků zvířat) 
pak získala čestný úspěch 
Káňata; mimo soutěž se 
samozřejmě zapojili i hosté 
a náčelnictvo 

Sachem Sokol při zapalování 
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Muž sněmu: Vanata Dráček 

Orlí pera: bylo uděleno celkem 8 Orlích per a 1 Mistrovství 7 bojovníkům (boj. 
Lišákovi 2 OP z 1 PL a Mistrovství Atlet a dále po 1 OP z 1 PL Sachemům 
MIČKINIKWOVI a SKANIATARIOVI, gaosedu Netopýrovi a bojovníkům Grizzlymu, 
Kutilovi a Ká). 

Do hodnosti Sagamora byl pasován Martin (viz. foto). 

Do kmene byly po úspěšném složení nováčkovské zkoušky přijati Kutil, Ká 
a Honza. 

Třetí stupeň Březového lístku – tmavomodrý, byl udělen Sachemu 
TATEYOPAHOVI. 

64. sněm kmene byl zakončen Gillwellským ve čtvrt na deset. 
zapsal SKANIATARIO – Patrik Bartoš 

                            wagamed kmene 

 

 

Cesta do Údolí Duchů 
Šavanské rody urazily další kroky ve směru, kde uléhá slunce a kde matně 

tuší cíl své cesty. Už mnohokrát nocovali v neznámých prériích daleko od svých 
domovů. V jedné této noci podařilo se několika lupičům odnést část posvátností – 
zlatého a stříbrného pokladu, který výprava nese jako dar svého rodu do Údolí 
Duchů. Když bojovníci ráno odhalili tuto ztrátu, vydali se po stupách lupičů, které 
mířili do lovišť nepřátelských kmenů. Velkou část pokladu však lupiči cestou 
poztráceli a tak bylo možné řadu posvátností ještě najít. Stačilo mít otevřené oči 
a být napozoru před nepřátelskými indiány.... 

Všechny rody vnikaly do nepřátelského území jednotlivě a jejich úkolem 
bylo, mimo nalezení co největšího počtu kousků zlata a stříbra, především uniknut 

zrakům ostatních 
bojovníků. Nejlépe se 
s tímto úkolem poprali 
bojovníci z rodu Vlků, 
kteří jednak našli nejvíc 
cenností a nebyli nikým 
spatřeni. Marná byla 
i snaha Kutila z rodu 
Koníků, který se v závěru 
trasy pokusil ze skrýše 
ostatní rody spatřit. Rod 
Koníků byl nakonec druhý 
nejúspěšnější a nejméně 
se vedlo bojovníkům 

z rodu Káňat. Celkově jsou na své cestě však stále nejdál Koníci. 

Stopař 
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SLAVNÁ „TŘINÁCTKA“ 

Po 64. sněmu kmene 
1. Sachem   MIČKINIKWA 223 OP 14 M 

2. Sachem   WYOMING 118 OP 5 M 

3. Sachem   SKANIATARIO 110 OP 5 M 

4. Sachem   TATEYOPAH 78 OP 4 M 

5. Sachem   Mauglí  75 OP 4 M 

6. Orlí sagamor  OHIYESA 47 OP 3 M 

7. Sagamor  Mlčím  62 OP 2 M 

8. Sagamor  Tarzan  52 OP 2 M 

9. Gaosed  Netopýr 44 OP 

10. Vanata  Dráček  37 OP 1 M 

11. Vanata  Stopař   23 OP              

12. bojovník  WAOPE  32 OP             

13. bojovník  Lišák  21 OP 1 M    

 

bojovník  Šídlo  19 OP 

bojovník  Dušan  18 OP 

bojovník  Grizzly  9 OP 

bojovník  Šmodrch 6 OP 



 13 

dcera kmene  Helča  2 OP 

bojovník  Ká  1 OP 

bojovník  Kutil  1 OP 

SKANIATARIO 

Turnaj ve florballe 
Trochu se zpožděním, ale přece jenom přinášíme pohled na náš turnaj ve florballe 
z trochu jiného úhlu… Absi ze Zlína nám poslal zápis z jejich kroniky, tak jej ve velmi 
malé úpravě předkládám k přečtení. Škoda jen, že se mi nepovedlo nějak kvalitně 
neskenovat i doprovodné fotky… TATEYOPAH 

25.3. – 26.3. 2006 

Vyrazit na tenhle meziskautský turnaj byla Apsiho nápad… Ještě že je má… 
Ty nápady myslím… byla to totiž superbomba akce. 

Pravda… brzy ráno ve vlaku směrem k Zábřehu rozhodně nepanovala 
nějaká vítězná nálada. Spíše naopak. Shrnul bych to asi takto: nikdy jsme spolu 
nehráli, ani si to nezkusili, nikdo to pořádně neumí. No prostě trapas a poslední 
místo jasné. 

S těmito myšlenkami vysedáme v Zábřehu, kde se nás hned ujímá jeden 
z místních skautů. V jeho doprovodu přicházíme ke skautské klubovně, nebo spíše 
ke skautskému domu… a brzy nám bylo všem jasné, že o jaře tu ještě vůbec nevědí, 
všude hafo sněhu. V klubovně jsme složili věci a hurá na turnaj. Prokličkovali jsme 
snad přes celé město a zastavily nás až čidla u brány jakési továrny. O těch čidlech 
jsme byli totiž už předem varováni. Výjezd bezpečáků za 500 Kč, takže jsme 
neriskovali a čekali na průvodce. Ten nás pak přivedl až k tělocvičně notně 
zabezpečenou trasou plnou čidel. 

Tam jsme se pak společně s ostatními převlékli, nasytili, rozcvičili, 
nastoupili, zahájili slavnostně a… čekali na nejhorší. No, nebudu dlouho napínat, 
nakonec po výsledcích jako 3:2, 15:0 atd. jsme všech 6 zápasů vyhráli! Tedy aspoň 
náš mladší tým. To jsem ještě zapomněl napsat: Prosadili jsme i old team, který 
tedy – a teď už vážně a upřímně – také docela perlil. 

Takže po všech zápasech jsme skončili: Mladší tým první místo a old team  
místo druhé! 

Dále už obrazem: Velmi příjemně naladěni odcházíme zpět do klubovny. 
Cestou se část oddělila a šla na náměstí do cukrárny na pohár, zatímco zbývající 
měli namířeno do bazénu. Pak jsme přišli na to, že bazén nám časově nevyjde… 
Zachránila nás akce cukrárna, i když trochu zklamáním bylo, že tolik pohárů 
opravdu udělat nezvládli. 

Večer v klubovně se jedlo, hrálo na kytaru, jezdilo se s autíčky na 
autodráze a především promítalo. Dost pěkný film Letopisy Narnie byl však bohužel 
korunován Dobou ledovou a Pánem pařmenů, ale to už někteří klimbali ve spacácích 
a ostatní jsme rychle zahnali také. 

No a ráno. Těžké to probuzení, to už byla klasika. Pobalit, pouklízet, pojíst, 
popít a poodjet ☺. 

Ale že to byla supr akce! 

Vukis (Zlín) 
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Koníci 
V květnu rod Koní potakalo mnoho událostí, které mám vám tu čest říct. Prvně bych 
chtěl velmi poděkovat rodičům od Marka a Petra – Schubertových za jejich ochotu 
nám  poskytnout mnoho skautských předmětů, které jsou po skautské činnosti 
jejich dědečka, dostali jsme totem a kotlík s trojnožkou (toto jsem viděl poprvé 
v mimo fotky)  

Na minulé schůzce Rys přivedl mezi nás svého kamaráda – Jirku, taktéž 
mezi námi je i Topův bratr Lukáš. Mezi zlomové události jistě patří i úspěšně složená 
nováčkovská zkouška Ká a Kutila. 

Ká a Kutil svou nováčkovskou zkoušku ihned využil a na sněmu jim bylo 
uděleno orlí pero za vázání uzlů. Ká v následujících dnech využil možnost splnit si 
orlí pero a splnil ihned tři na lakrosu a další na indiánských hrách. 

Na táborák připravujeme scénku historických a proporcionálních rozměrů. 

Rozhovor: 

Orel 
Věk: 7  
Oblíbená hra v oddíle: zkouška Zelených baretů  
Televizní seriál, film: Vetřelec ( nejlepší prý před spaním ) 
Hudba: Kabáti 
Oblíbené jídlo: těstoviny  
Chtěl by jsi být vůdce tohoto oddílu: JO 
Máš raději špagety s kečupem nebo mletým křeččím masem: s kečupem 

Rys:  
Věk: 8 
Hra: florbal 
Film: Spiderman, Shrek 
Hudba: písničky z filmu Shrek 
Jídlo: řízek s čímkoliv ( na táboře to splnit není problém ☺ ) 
Co si myslíš o politické situaci v Iráku: Ať  si Iráčané vyrobí něco lepšího 

než je atomová bomba, třeba super smrtící paprsky X z galaxie Y 
Chtěl by jsi být vůdce tohoto oddílu: Ne 

Ohiyesa a jeho farma velbloudů 
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Káňata 
Tento měsíc měli nováčci z naší družiny, Komanč,Blanka,Honza a Micky, plnit 
zasvěcovací zkoušku.Na sněmu se o to pokusil pouze Honza a nutno říct že velmi 
úspěšně jelikož  dosáhl rovných 70 bodů a to se cení.Blanka a Komanč se bohužel 
nemohli narozenin a sněmu zůčastnit kvůli nemoci a proto si nováčkovskou splní na 
táboře.Micky  přijel v pátek ze školy v přírodě a proto na akci taky nemohl. 

Tento měsíc jsme na rodovkách hlavně trénovali lacros a lasování které 
některým členům už potěšeně jde☺,ale procvičovali jsme i znalost kytek .Také jsme 
opět mj.prohráli etapovku ale snad to bude příště lepší. 

Jsem rád že když někdo nemůže na rodovku tak se omluví.Toto se týka 
všech až na Mickyho. 

Drak 
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Stránka Vlků 
 Je za námi další měsíc a znovu si čtete článek o družině, 
která se kdysi těšila největší slávě v kmeni šavanů, ale to je už 
dávno, velmi dávno. Družina vlků byla kdysi opravdu velmi 
významná pro oddíl a tvořila jeho základní složku, ale poslední 
dobou družina vlků velmi ochabla a teď jen velice těžce získává 
své postavení a zatím se nám to nedaří, ale to asi nebude 
družinou s názvem VLCI, ale lidmi, kteří v ní bojují za jméno své a 
jméno družiny. I když většina naší družiny toto TOTÁLNĚ ignoruje 
a nejeví ani nejmenší snahu to zlepšit a bojovat za čest své 
družiny. Mezi hlavní ignoratéry řadím mustanga, který dokonce 
dokázal odmítnou procházku po okolí a poznávat stromy, za které pak celé družina i 
jednotlivci získávali body. Myslím, že tento přístup je potupný nejen pro konkrétního 
člena, ale i pro celou družinu, která kvůli tomu musí protrpět zahanbení totální 
prohry v družinovém bodování. Teď ale přejdu k družinové činnosti. V měsíci květnu 
jsme se s družinou naučili spoustu informací, které měli pomoci v plnění 
nováčkovské zkoušky, která se přesto Jerrymu a Simírovi nepovedla, ale nevadí, 
povede se na táboře! Dále jsme začali zkoušet šifry: hlavě morseovku a semafor. 
Posledním bodem programu byly hry a to lakros a hututu.          

Během měsíce samozřejmě proběhli i akce. Nejprve to byla akce Pangea, 
která se povedla, ale do činnosti družiny nezasáhla skoro vůbec, protože z naší 
družiny jsme tam byly jen Já a Waope. Dále to byla akce Závod světlušek a vlčat, o 
kterém se určitě dovíte z kůry (já tam nebyl, tak nevím). Další a poslední akcí byla 
Shawnee party a sněm. Akce měla výbornou úroveň, jen kdyby ti menší tolik 
nezlobili ☺. Na akci jsme neměli moc dobrou docházku, chyběl Dušan, David, a 
Mustang. Akce probíhala výborně jen nás trochu znepokojil déšť na konci sněmu, ale 
i to jsme všichni přežili.  

 P.S: Ještě bych vás rád naposledy upozornil na stránku www.vlci.info, kde 
najdete …       však-
vy-víte-co. 

Netopýr 

Další krásný obrázek vlka. Bez komentáře. 

http://www.vlci.info
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Javorová nažka – duben 
Kroj Dobrovolné Přezdívka Družina Rodovky 

věci 

Docházka Akce 

aktivity 

Body Pořadí 

Lišák Káňata 50 49 100% - 15 53 38 205 1 

Netopýr Vlci 50 50 100% - 15 25 50 190 2 

Drak Káňata 50 50 100% - 15 25 41 181 3 

Mustang Vlci 50 31 100% - 15 25 42 163 4 

Komanč Káňata 50 36 100% - 15 22 38 161 5 

Šídlo Káňata 50 44 100% - 15 24 18 151 6 

Blanka Káňata 50 25 100% - 15 20 35 145 7 

Grizzly Káňata 40 34 83% 24 36 134 8 

Simír Vlci 40 33 83% 24 32 129 9 

Dušan Vlci 40 39 83% 25 25 129 9 

Býček Koníci 30 27 100% - 15 24 23 119 11 

Honza Káňata 50 19 100% - 15 20 14 118 12 

Ká Koníci 20 18 75% 21 57 116 13 

Helča Káňata 30 28 67% 25 29 112 14 

Top Koníci 30 19 100% - 15 24 23 111 15 

David Vlci 30 24 67% 23 33 110 16 

Šmodrch Vlci 40 32 83% 22 12 106 17 

Jerry Vlci 30 25 67% 24 26 105 18 

Micky Káňata 30 23 100% - 15 32 3 103 19 

Rys Koníci 20 18 75% 24 32 94 20 

Kutil Koníci 30 26 75% 0 20 76 21 

Orel Koníci 20 23 50% 0 15 58 22 

Rajče Koníci 20 5 50% 0 20 45 23 

Laďa Vlci 0 0 0 0 15 15 24 

Javorový list: 

1.Káňata 146b. 
2.Vlci 134b. 
3.Koníci 89b. 

Mauglí 
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Javorová nažka – květen 
Kroj Dobrovolné Přezdívka Družina Rodovky 

věci 

Docházka Akce 

aktivity 

Body Pořadí 

Ká Koníci 40 35 100% - 15 25 127 242 1 

Honza Káňata 40 16 100% - 15 21 131 223 2 

Lišák Káňata 40 40 100% - 15 24 101 220 3 

Netopýr Vlci 40 40 100% - 15 25 70 190 4 

Kutil Koníci 30 27 80% 25 100 182 5 

Drak Káňata 40 40 100% - 15 25 56 176 6 

Grizzly Káňata 40 33 100% - 15 23 56 167 7 

Šídlo Káňata 40 32 100% - 15 25 51 163 8 

Helča Káňata 40 40 100% - 15 25 36 156 9 

Býček Koníci 40 36 100% - 15 25 27 143 10 

Jerry Vlci 40 35 100% - 15 24 27 141 11 

Simír Vlci 40 28 100% - 15 21 27 131 12 

Komanč Káňata 40 25 80% 0 61 126 13 

Rys Koníci 40 33 100% - 15 23 7 118 14 

Top Koníci 40 34 100% - 15 24 5 118 14 

Šmodrch Vlci 40 23 100% - 15 24 12 114 16 

Orel Koníci 40 34 100% - 15 24 0 113 17 

Dušan Vlci 40 35 80% 0 12 87 18 

Mustang Vlci 40 31 80% 0 15 86 19 

Blanka Káňata 20 14 40% 0 51 85 20 

Rajče Koníci 30 23 80% 24 7 84 21 

Micky Káňata 20 18 40% 0 36 74 22 

David Vlci 30 28 60% 0 12 70 23 

Marek Koníci 30 18 80% 15 6 69 24 

Petr Koníci 30 18 80% 15 5 68 25 

Javorový list: 

1.Káňata 155b. 
2.Koníci 127b. 
3.Vlci 117b. 

Mauglí 
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Skautské tábory 
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Rychlé šípy 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

OHIYESA 
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Bodové menu 
Tak květnové bodové menu bylo o stromech a rozluštění je následující: 

1. 

 
2.  3.  

4.  

5.  6.  7.  

 

8.  

9.  

1. BOROVICE 
2. JAVOR 
3. SMRK 
4. BŘÍZA 
5. MODŘÍN 
6. DUB 
7. JÍROVEC (KAŠTAN) 
8. VRBA 
9. HLOH 

Všechny rody se do tohoto úkolu pustili, takže bodů je veliká spousta. 
Škoda je, že Koníci nevyrazili společně na schůzce najít stromy i v přírodě, bylo by 
bodů ještě víc.  

Uzávěrka bodování je tentokrát pro všechny už v pátek 16. června, aby se 
to do táboráku stačilo spočítat. A úkoly na červen jsou následující: 

1. Stavba indiánské vesnice  

Účast na předtáborové brigádě 17. 6. přinese každému celých 25 bodů. 

2. Lasování 

S lasem už některé rody experimentují. Takže si zkuste někdy vzít na 
schůzce laso a naučte se základní prvky (pokud to rádce nezvládá, pozvěte si 
nějakého odborníka – Plamínek určitě rád na chvíli zaskočí). Každý kdo na schůzce 
do uzávěrky bodování zvládne 10 sekund točit krinolínu dostane 10 bodů. To stejné 
platí pro talíř. Jak se komu dařilo mi nahlásí rádce při uzávěrce bodování. 

Tak bojujte, poslední možnost, jak se zlepšit v celoroční Javorové nažce je 
tu. Jen těm opravdu nejlepším bojovníkům se povedlo v šavanské historii proniknout 
na přední příčky celoročního bodování. 

Stopař 
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T-14 Znej 10 druhů ohnišť, tři druhy vybuduj 
skutečně, další jako modely. 

Různé příležitosti vyžadovaly též různé tvary a formy ohnišť. Většinu tvarů 
si vynutily podmínky v daném místě (větrno, mokro atd.), některé jsou vynálezem 
lovců a táborníků, kteří chtěli tvarem ohniště zdůraznit slavnost chvíle. Dělení ohnišť 
máme dvojí: 1. podle účelu – slavnostní (obřadní, slibový aj), kuchyňský (na vaření 
v přírodě), pracovní (milíř, výheň) či likvidační (spalování přírodních odpadů).  

2. podle vzhledu  

a) HRANICE (též Vatra): Toto 
ohniště nechvalně zviditelnila středověká 
inkvizice svými procesy s čarodějnicemi. 
Hranatý tvar byl ryze praktický: oběť stála 
na horní ploše a ohniště udrželo její váhu. 

V současnosti je hranice řazena 
mezi slavnostní a obřadní ohně a od 
tradičního krychlového či kvádrového tvaru 
se přechází i k víceúhelným variacím. Na 
fotografiích můžete vidět sněmoviště 

připravené k Poradnímu ohni 
i zapalování pochodněmi ze čtyř 
stran.  Na 60. Sněmu Shawnee 
byla trojúhelníková protočená 
hranice! 

b) PAGODA: Jedno 
z novějších ohnišť, které vzniklo 
tvarovou úpravou hranice. 
Neznámý zálesák přišel na to, že 
pokud bude každé další patro 
hranice o něco zkracovat, vznikne 
esteticky zajímavé ohniště, tvarem připomínající buddhistický chrámový dům – 
pagodu. Také tento oheň se buduje při slavnostních příležitostech. Na fotografii nižší 
pagoda na Sněmovním ohni ve velkém týpí. 
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c) PYRAMIDA (též Týpí): Samotné ohniště je mnohem 
staršího data než název, kterým jej táborníci 
připodobňují k egyptským stavbám. Již pravěcí lidé 
stavěli toto ohniště za účelem pálení dřevěného uhlí a 
nazývali tuto stavbu Milířem. Dnes je ohniště 
přikládáno do skupiny slavnostních ohňů, ale pro svou 
jednoduchost a nevelkou malebnost je používáno jen 
zřídka. Na fotografii je pyramida použita pro rozpálení 
kamenů na initi (indiánskou saunu). 

d) STRÁŽNÍ OHEŇ (též 
Hlídkový oheň, Indiánský oheň či 
Oheň lenochů). Ohniště, jak jeden 
z názvů napovídá, používali 
indiánští strážci tábora či 
zvědové. Několik polen (2-5) se 
jedním koncem postupně 
přisouvalo k centrálnímu ohni. 
Výhodou je velmi malá spotřeba dřeva a malý nízký 

dým. Název Oheň lenochů je dost pochybný, pravděpodobně jej vymyslel někdo, 
kdo toto ohniště nikdy nepoužíval. Stejný název je 
někdy dáván Polenovým krbům (e,f). U nás je toto 
ohniště vhodné na místech, kde je málo dřeva. 
Nevýhodou je malé teplo, proto jej nepoužíváme 
v zimě. 

e) KANADSKÝ KRB (též  Polenový krb či 
Oheň lenochů): Jeden z velkých omylů cestovatele 
a skauta Franka Elstnera, který se bohužel velmi vžil 
mezi našimi táborníky. Ohniště by mělo fungovat 
tak, že se polena vloží na kůly, které jsou do země 
zatlučené pod úhlem 15-20º. Polena by měla pomalu sjíždět do ohniště a postupně 
zde hořet. 

Ve skutečnosti to tak nefunguje, polena by musela být vysoustružena na 
stejný průměr a do naprosté hladkosti, což v běžných táborových podmínkách nikdo 
dělat nebude. Ohniště, které  Frank v Kanadě viděl, byl 
Americký krb (f). 

f) AMERICKÝ KRB (Oheň s odrazovou stěnou): 
Na větrných amerických pláních zahlédli trapeři indiány, 
jak u ohnišť zapichují zástěny z kůží a na protilehlé 
straně uléhají či budují své přístřešky. Zálesáci občas 
místo kůží vytvářeli odrazovou stěnu z polen (viz 
obrázek). Frank Elstner omylem „vytvořil“ z tohoto 
ohniště tzv. Kanadský krb. 

f) OHEŇ V POLENU (též Odrazové ohniště 
oboustranné): Pokud nesedíte v týpí a je zrovna 
deštivo či mrholí, potřebujete udělat oheň, aby vaše 
táboření neskončilo nějakým nastuzením. Oheň 
v polenu je ideální pro dvojici táborníků, kteří své lože mohou dát podél polena o 
občas oba přiložit. Jak na to? Rozštípnete co nejdelší poleno a mezi rozštípnuté 
poloviny vložíte 2-3 vyšší kameny, aby se mezi nimi dalo přikládat. Napěchujeme 
spáry suchým chrastím a pak přikládáme drobné klacíky. Spodní polovinu musíme 
zajistit proti pootočení kolíky. Pokračování příště… 
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TUWANAKHA 

Pár postřehů 
- podnáčelník Tarzan velmi úspěšně odmaturoval a celé 

náčelnictvo má tak středoškolské vzdělání. Jste v dobrých 
rukou ☺. Dokonce stihl během maturity nechat vzkaz i na 
našich stránkách, na což zareagoval i jeho učitel a tatínek od 
Rysa, pan Pek: 

08:40, 25.05.2006 
email:  
www:  
Tarzan nechal(a) vzkaz: 

Zdarec lidi. Právě dělám maturu z ivt... to je flákárna, že? Takhle si 

brouzdat po netu.  

13:40, 25.05.2006 

email: pek.lubomir@seznam.cz 
www:  
Pek nechal(a) vzkaz: 

Jsem rád, že maturita z IVT byla pro Tarzana "flákárna", je vidět, že 
byl opravdu dobře připraven a zaslouží pochvalu. Současně mu přeji, 
aby podobně mohl hodnotit i další zkoušky v životě, které na něj 

čekají.  

- v naší klubovně proběhla předtáborová schůzka s rodiči, které se zúčastnilo 
relativně hodně tatínků a maminek. Připomínám všem ať především pracují 
na PRUTECH na postele, které se budou dělat na rodovkách před táborem! 

- Ohiyesa vyráží každé úterý se všemi zájemci hrát k Oborníku lakros a už 
takhle zaujali několik kluků. Je jenom dobře, že se o nás ve městě i díky 
této aktivitě ví a kluci o nás jeví zájem. 

- Jak všichni víte, od neděle 21. května 2006 je oddíl Trojka Shawnee už 
dospělý a tak mu ještě jednou přeju všechno nej. 

- Na oslavě osmnáctin kmene přibyli hned tři noví bojovníci kmene. Ti kteří 
neuspěli budou mít ještě jednu šanci, takže mákněte. Každopádně 
obrovská gratulace Kutilovi, Honzovi a Ká. 

Stopař 

         

mailto:pek.lubomir@seznam.cz
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K čemu je dobrý skauting II. 
V prvním letošním čísle Březové kůry (bylo to 175. číslo) vyšel článek, k čemu 
všemu je skauting dobrý. Nechal jsem se tedy inspirovat a přinesu vám zde dalších 
několik bodů, proč tedy skauting. Opět to nebude žádné velké morální kázání, ale 
stejně jako Stopař v jeho článku přinesu i já několik takových zajímavých příhod 
z „každodenního“ života. Nejedná se o situace, které sice nastávají běžně, ale přeci 
jenom, jak říká skautské heslo: Buď připraven! 

Začněme tedy něčím na první pohled ne zrovna aktuálním. Možná si 
řeknete, že trmácet se někam v zimě na výpravě ve sněhu po kolena je tak trochu 
zbytečné a vysilující (vzpomeňte si třeba na výpravu do Písařova v březnu). Že do 
takové situace se přece v životě nedostanu, když všude máme přece odhrnuté 
silnice? Omyl! Pokud se dostanete do hor, zjistíte, že počasí ve vyšších nadmořských 
výškách je velice zrádné a proměnlivé. A zimní tábor? Mrznout ve stanu? Naco… 
Všude, kde spím, je přece teplo… 

Před několika měsíci jsem se rozhodl, že začátkem června si vyjedu 
s jednou nejmenovanou cestovní kanceláří na tzv. zajištěné cesty do Rakouských 
Alp na Dachstein. Jednalo se vesměs o horské cesty do 2500 m, občas nějaké lezení 
po skále, prostě zajímavé zpestření běžného dne. Jenže počasí umí být na začátku 
června ještě velmi nestálé a předpověď  říkala, že tam ještě leží sníh. A až na místě 
se ukázalo, že zhruba od 1700 metrů nad mořem ho bylo až po pás… A protože jsme 
měli domluvený nocleh na horské chatě ve výšce asi 2150 metrů, nezbylo nám nic 
jiného, než si prorazit vlastním tělem cestu… Lezení samozřejmě v metru a půl 
sněhu přestalo připadat v úvahu, ale vzpomínky na zimní tábory a letošní Písařov 
byly více než živé. 

Večer na chatě jsem opět oprášil vzpomínky ze zimního tábora. Nebylo sice 
třeba odházet žádný sníh ani postavit stan, ale v místnosti, kde jsme byli ubytovaní, 
bylo jen několik málo stupňů nad nulou. Většina osazenstva uléhala se slovy, že 
v takové zimě nemají šanci usnout, ale já po zkušenostech ze zimního táboření jsem 
uléhal v klidu a bez obav…  

Vraťme se ale zpět do našich relativně mírných podmínek a v čase asi do 
konce května. Byl jsem kamarády ze školy přemluven, abych se s nimi vydal na 
pochod okolo Brna. Jedná se o trochu delší pochod, než na který jsme na našich 
výpravách zvyklí. Je celkem jedno, kolik to bylo kilometrů, ale šli jsme to 23 hodin 
skoro v kuse, takže si můžete udělat odhad… Ale zajímavá byla chvilka, kdy jsme na 
startu dostali do ruky papír s kontrolními místy, kilometráž a mapu. Ty první dvě 
věci u většiny ze zúčastněných (alespoň v naší pro začátek šestičlenné skupině) 
nevzbudily žádné obavy, ale cesta podle mapy v neznámém terénu byl pro většinu 
nerozlousknutelný oříšek… A tak mi nezbylo nic jiného, než oprášit své znalosti 
topografie ze Svojsíkových závodů a vydat se s pomocí mapy na cestu. Nebudu 
napínat, došli jsme celkem v pohodě, dokonce jsme ani nebloudili. (Teď se trochu 
pochválím, protože jak říká Jára Cimrman, nikdo jiný to za tebe neudělá.) Když jsme 
po 23 hodinách konečně stáli v cíli, dostalo se mi velkého uznání od zbylé členky 

skupiny, která posledních 40 km se mnou šla 
sama, že by podle mapy takhle v žádném 
případě nedošla. A tak nebýt různých soutěží 
s mapou v naší oddílové činnosti, můžu říci 
téměř na 100%, že již tak dlouhý pochod 
bychom si prodloužili ještě o několik kilometrů 
při hledání správné cesty. 

TATEYOPAH 
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Historické bodování 1988-2006 
Zde vám předkládám k nahlédnutí stav historického bodování kmene Shawnee od 
roku 1988. Zachycuje aktuální stav z května 2006. Schválně, na jakém pořadí se 
nacházíte? 

pořadí Přezdívka rod celkem  pořadí Přezdívka rod celkem 

1 Ječmínek N 11457  62 Šídlo Káňata 2100 

2 Tateyopah Želvy 11031  76 Martin N 1624 

3 Křeček N 10634  77 Číro N 1616 

4 Rys (Sovy) N 10319  78 Stopař Želvy 1615 

5 Netopýr Vlci 10219  79 Dušan Vlci 1600 

6 Sokol N 9291  93 Helča Káňata 1130 

7 Číňan N 9085  108 Micky Káňata 724 

8 Tangyvaj N 8413  121 Ká Koníci 483 

9 Mauglí Želvy 8378  123 Honza Káňata 457 

10 Mlčím Želvy 7921  126 Komanč Káňata 410 

11 Béďa N 6925  127 Mustang Vlci 406 

13 Jezevec N 6855  130 Býček Koníci 385 

14 Drak Káňata 6755  134 Simir Vlci 360 

18 Vyžírka N 6166  139 Jerry Vlci 346 

21 Wablautanaga N 4956  141 Blanka Káňata 336 

22 Tarzan Želvy 4938  143 Rys Koníci 322 

26 Plamínek N 4641  145 Top Koníci 296 

27 Anda N 4422  146 Kutil Koníci 284 

29 Dejmal N 4304  150 David Vlci 252 

34 Šmodrch Vlci 3114  152 Orel Koníci 225 

35 Grizly Káňata 3110  153 Rajče Koníci 219 

38 Lišák Káňata 3027  167 Marek Koníci 69 

41 Cestovatel N 2795  168 Petr Koníci 68 
 

První desítka je kompletní, další pořadí je pouze výběr z aktuálních činných 
členů. Dále jsem ještě přidal členy, o kterých si myslím, že byste je mohli znát… 
Třeba ti, co s námi přišli oslavit 18. výročí založení kmene na 64. sněmu. 

TATEYOPAH 
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Smějeme se !☺!☺! 
Chyba v adrese 

Manželský pár se rozhodne na chvíli uniknout tuhé zimě a strávit týden na jihu u 
moře. Z pracovních důvodů se stane, že manželka může odletět až o den později. 
Manžel odletí podle plánu. Po příjezdu se ubytuje v hotelovém pokoji, vytáhne svůj 
laptop a ihned posílá mail své ženě. Přihodí se mu ale hloupá chyba a při zadávaní 
e-mailové adresy vynechá jedno písmeno a mail se tak dostane do e-mailové 
schránky jedné vdovy, která právě uložila svého muže do hrobu. Vdova si právě 
pročítá svoji poštu, zda jí nepřišla nějaká soustrastná vyjádření od přátel a 
známých... Ve chvíli, kdy její syn vstoupí do pokoje, žena už leží v bezvědomí na 
zemi. Zrak mu padne na monitor počítače, kde stojí:  

Komu: Mé opuštěné ženě  
Od: Tvého muže, který odešel dříve  
Věc: Dorazil jsem  

Nejdražší, právě jsem v pořádku dorazil. Už jsem se tu celkem zabydlel a vidím, že 
je vše připravené na Tvůj zítřejší příchod. Přeji Ti šťastnou cestu a čekám na Tebe. 
Miluji Tě, tvůj manžel.  

P.S. Tady dole je po čertech horko!!! 

Test osobnosti 

1. Jsi hezký (-á)? 
Ano - 1 bod 
Ne - 0 bodů 

2. Jsi moudrý (-á)? 
Ano - 2 body 
Ne - 0 bodů 

------------------------------------------ 

Vyhodnocení: 
3 body: Jsi hezký a moudrý 
2 body: Jsi moudrý 
1 bod: Jsi hezký 
0 bodů: Jsi ošklivý a hloupý 

MÁM DOST TŘETÍHO TISÍCILETÍ PROTOŽE:  

1. se pokouším zadat své heslo i na mikrovlnou troubu.  
2. ptám se svých kolegů vedle u stolu e-mailem, zda mají chuť jít na pivo a oni 
odpoví e-mailem "O.K. Dej mi ještě pět minut".  
3. mám 15 různých telefonních čísel, abych se dovolal svojí tříčlenné rodině.  
4. denně v práci hovořím s lidmi z jiného kontinentu, ale ještě jsem si letos 
nepopovídal(a) se svým sousedem.  
5. si koupím nový počítač a za týden je zastaralý.  
6. již neznám tarif za poštovní známku.  
7. většinu vtipů, které znám, jsem četl(a) v e-mailech.  
8. z domova se pokouším volat přes nulu.  
9. mí rodiče o mně říkají: "pracuje s počítačem".  
10. čtu si tento článek a neustále přikyvuji. 

TATEYOPAH 
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